
سیاسی
کشورهای منطقه با اتحاد در جهت توسعه همکاری ها گام بردارند

مشاور رهبر معظم انقلاب در امور بین الملل با طلعت بیک مصدق اف، رئیس شورای امنیت ملی قرقیزستان دیدار و گفت وگو کرد.  
علی اکبر ولایتی در این دیدار ضمن تشریح و تحلیل مسائل منطقه تاکید کرد: کشور های منطقه باید با هم متحد باشند و در جهت توسعه 
همکاری ها گام بردارند و با احترام متقابل گام های جدی تری را در این زمینه عملیاتی کنند. 

سه شنبه 16 آذر 1۴۰۰
وطن امروز     شماره 3369

به دنبال توافقی خوب از مسیر 
مذاکراتی متین، قوی و منطقی هستیم

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران تصریح کرد:  
ایران در حفظ امنیت ملی و سرزمینی خود با هیچ طرفی 
تعارف ندارد. حسین امیرعبداللهیان درباره مذاکرات وین 
گفت: به دنبال یک توافق خوب هستیم؛ از مسیر مذاکراتی 
متین، قوی و منطقی. رئیس دستگاه دیپلماسی همچنین 
گفت: هرگونه اظهارنظر با عناوین کلی مورد تایید ما نیست 
ولی مایلم با استفاده از این فرصت کوتاه ارزیابی خود را از 
دور اول مذاکرات وین بیان کنم. با حسن نیت و جدیت و 
برنامه و با ابتکار در دور اول مذاکرات جدید در وین حضور 
یافتیم و از چند روز قبل هم چه در تماس های من با وزرای 
خارجه 5 کشور عضو برجام و چه در گفت وگوها با بورل، 
اعلام کردیم شما که اینقدر در هفته های گذشته و 4 ماه 
گذشته علاقه مند و مشتاق برپا شدن میز مذاکرات در وین 
هستید، در مذاکرات باید دارای ابتکار عمل و حسن نیت 
باش��ید و هدف گذاری دولت جدید پیگی��ری لغو کامل 
تحریم هاس��ت و هدف گذاری ما در میز مذاکرات وین لغو 
تحریم های برجامی و بازگشت همه به تعهدات شان است. 
وی گفت: ۳ کشو اروپایی هیچ ابتکار عمل چشمگیر و قابل 
ارائه ای نداشتند و گویا به جای اینکه به دنبال راه حل باشند 

به دنبال ارزیابی تیم ما بودند. 

سخنگوی وزارت خارجه آلمان:
انتظار داریم ایران با پیشنهادهای 
واقع بینانه به مذاکرات وین بازگردد

سخنگوی وزارت خارجه آلمان مدعی شد پیشنهادات 
ایران درباره برنامه هسته ای اش قابل قبول نیست و افزود 
که برلین همچنان مایل است مسیر دیپلماتیک را در این 
زمینه دنبال کند اما زمان رو به اتمام اس��ت. به گزارش 
خبرگزاری »رویترز«، وی در تشریح این ادعا اظهار داشت: 
ما پیشنهادها را با دقت و به طور کامل بررسی کردیم و به 
این نتیجه رسیدیم که ایران تقریبا تمام مصالحه هایی را 
که قبلا در ماه ها مذاکره سخت به دست آمده بود، نقض 
کرده است. این پیشنهادها پایه ای برای پایان موفقیت آمیز 
گفت وگوها نیست. سخنگوی وزارت خارجه آلمان افزود: 
انتظ��ار داریم هی��أت ایرانی پس از رایزن��ی در تهران با 

پیشنهادات واقع بینانه به وین بازگردد. 

حضور ایران در گفت وگوهای 
تروئیکای افغانستان لازم است

رئیس دس��تگاه دیپلماسی روسیه که در هند حضور 
دارد، بر مش��ارکت ایران و هند در تروئیکای افغانس��تان 
تاکید کرد. سرگئی لاوروف پس از گفت وگو با »سوبرامانیام 
جایشانکار« همتای هندی خود و گروه ۲+۲ گفت مسکو 
دلایلی برای پیوستن هند و ایران به فعالیت های تروئیکای 
افغانس��تان متش��کل از روس��یه، ایالات متحده، چین و 
پاکستان می بیند. لاوروف ادامه داد: ما به همکاران هندی 
خود گفتیم تروئیکای افغانستان متشکل از روسیه، چین، 
ایالات متحده و پاکستان چگونه عمل می کند. وی افزود: 
در مفهومی گس��ترده تر، در این عرصه همه کشورهای 
فوق الذکر و همه همس��ایگان افغانستان بدون استثنا و 
همچنین همه شرکا و متحدان آسیای مرکزی ما گرد هم 
می آیند و این ساز وکار به کار خود ادامه خواهد داد.  لاوروف 
گفت مسکو و دهلی نو این موضع را دارند که افغانستان به 
یک دولت جدید فراگیر نیاز دارد. طالبان باید به وعده های 
خود برای تشکیل یک کابینه جدید فراگیر که نماینده همه 
نیروهای قومی و سیاسی، تضمین حقوق بشر، پایان دادن 
به تهدیدات تروریسم و قاچاق مواد مخدر و جلوگیری از 

سرایت بی ثباتی به افغانستان باشد، عمل کند. 

مانیتورینگ آرم ریس:
ایران در توسعه سامانه دفاع موشکی 

از همسایگان پیشی گرفته است
یک وبگاه تحلیلی در زمینه موفقیت ایران در ساخت 
سامانه های دفاع موشکی نوشت: ایران در کمتر از ۲ سال 
و در بحبوحه تحریم اقتصادی، 4 س��امانه دفاع موشکی 
متحرک راه اندازی کرده و این یک دستاورد شگفت انگیز 
است. وبگاه »مانیتورینگ آرم ریس« که به تحولات نظامی 
منطقه و اوراس��یا می پردازد، روز یکشنبه در این زمینه 
نوشت: در مقایس��ه با بخش نیرومند نظامی-  صنعتی 
)رژیم( اسرائیل، تولیدکنندگان در ایران، سامانه های دفاع 
موشکی بیشتری نسبت به آنچه یک ارتش عادی می تواند 
به طور منطقی نگه دارد، تولید کرده اند. این امر در رزمایش 
»مدافعان آسمان ولایت ۱4۰۰« که اواسط مهرماه برگزار 
شد، مشهود بود. این رویداد 4 روزه قرار بود قابلیت همکاری 
شاخه های مختلف پدافند هوایی ارتش را آزمایش کند. 
به نوشته این وبگاه، پوشش درخشان رسانه های ایران از 
رزمایش»مدافعان آس��مان ولایت ۱4۰۰«، سامانه های 
پدافند هوایی، بویژه رادارهای میان برد و دوربرد را برجسته 
کرد، تا آنجا که می توان مطمئن ش��د حداقل 8 مدل از 
سامانه های موشکی متحرک استفاده شده و همه بومی 
هستند. در رزمایش آسمان ولایت ۱4۰۰، سامانه های دفاع 
موشکی برد بلند »باور-۳۷۳« و میان  برد »جوشن«، »۱5 
خرداد«، »سوم خرداد«، »طبس« و »مرصاد-۱۶« مشاهده 
شدند. به نوشته این وبگاه، سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
و ارتش ایران دارای ذخایر فراوانی از سامانه های موشکی 
بویژه برد کوتاه هس��تند و این ای��ده که هدف رزمایش 
مدافعان آس��مان ولایت ۱4۰۰ متحد کردن شاخه های 
پدافند هوایی در جریان یک سناریوی جنگی بود، با اضافه 
شدن »سامانه برد کوتاه مجید« ارزش و اعتبار کافی گرفت.  
هنگامی که این سامانه با آتشبارهای توپخانه ضدهوایی، 
سامانه پدافندی دزفول، مرصاد-۱ و سوم خرداد استفاده 
می شود، به نظر می رسد شکست پهپادهایی که در ارتفاع 

پایین پرواز می کنند، جدی است. 

اخبار

گروه سیاس�ی: رئیس جمهور در دیدار ش��یخ طحنون بن زاید 
آل نهیان، مشاور امنیت ملی امارات با اشاره به سابقه روابط دوستانه 
۲ کشور، گفت: روابط حسنه با کشورهای منطقه از اولویت های 
سیاست خارجی دولت جدید است و به همین دلیل از توسعه 
روابط با امارات اس��تقبال می کنیم. حجت الاسلام سیدابراهیم 
رئیس��ی افزود: در روابط ۲ کشور مسلمان ایران و امارات، نباید 
مانعی وجود داشته باشد و این روابط تحت تاثیر القائات بیگانگان 
قرار بگیرد. رئیسی گفت: سیاست دشمنان کشورهای منطقه، 
ایجاد هراس بین همس��ایگان اس��ت اما این توطئه با درایت و 
فهم مشترک خنثی خواهد شد. رئیس جمهور، سیاست قطعی 
جمهوری اسلامی را حمایت از مردم مسلمان منطقه برشمرد 
و افزود: صهیونیس��ت ها در منطقه به دنبال اهداف ش��وم خود 
هستند و هر جا بتوانند جای پایی پیدا کنند آن را به وسیله ای 
برای توسعه طلبی و فتنه انگیزی تبدیل می کنند، لذا کشورهای 
منطقه باید مراقب باش��ند. وی تاکید کرد: امنیت کش��ورهای 

منطقه به هم گره خورده است و 
ایران از امنیت کشورهای حاشیه 
خلیج ف��ارس حمای��ت می کند. 
رئیس��ی با اس��تقبال از توسعه 
روابط اقتصادی تهران- ابوظبی 
گفت: توسعه مناسبات اقتصادی 
۲ کشور، زمینه شکوفایی روابط 
در دیگر حوزه ها را فراهم می کند. 

مشاور امنیت ملی امارات نیز در این دیدار گفت: ما فرزندان این 
منطقه هستیم و یک سرنوشت داریم، لذا توسعه روابط ۲ کشور 
در دستور کار ما قرار دارد. شیخ طحنون بن زاید آل نهیان با اشاره 
به مذاکرات تفصیلی خود با همتای ایرانی گفت: این دیدارها نقطه 
عطفی در روابط ۲ کشور و موجب ارتقای امنیت خواهد بود. وی 
تاکید کرد: آماده توسعه همکاری ها هستیم و امیدواریم با سفر 
رئیسی به امارات فصل تازه ای از روابط ۲ کشور آغاز شود. در این 

دیدار مشاور امنیت ملی امارات 
دعوت رس��می رئیس امارات را 
برای سفر رئیسی به این کشور به 

اطلاع رئیس جمهور رساند. 
ب�ه دنب�ال تقوی�ت رواب�ط  ■

بوی�ژه در  ته�ران- دمش�ق 
حوزه های اقتص�ادی و تجاری 

هستیم
رئیس جمهور همچنین در دیدار فیصل مقداد، وزیر خارجه 
سوریه با اشاره به اشتراک منافع ۲ کشور در مسائل دوجانبه، 
منطقه ای و بین المللی اظهار داش��ت: امروز باید برنامه ریزی 
بلندمدت و همه جانبه ای برای توسعه و تعمیق روابط و مناسبات 
تهران و دمشق انجام شود و بر مبنای آن، در مسیر تامین منافع 
ملت های خود بویژه در بخش اقتصادی گام برداریم. رئیس��ی 
استمرار حضور غیرقانونی نیروهای بیگانه در منطقه و خاک 

سوریه را برای امنیت و ثبات منطقه خطرناک دانست و گفت: 
داعش دست ساخته آمریکایی هاست و امروز حضور داعش و 
آمریکا در هر کجای منطقه خسارت بزرگی برای امنیت، ثبات 
و آس��ایش ملت ها خواهد بود. وزیر خارجه سوریه نیز در این 
دیدار با تقدیم پیام بشار اسد، رئیس جمهور سوریه و نیز دعوت 
از رئیسی برای سفر به این کشور، اظهار داشت: سوریه مصمم 
است تمام ظرفیت های همکاری را برای تقویت روزافزون روابط 
تهران- دمشق در راستای منافع مشترک ۲ ملت فعال کند. 

وزیر خارجه سوریه با بیان اینکه ملت سوریه هرگز حمایت ها 
و کمک های جمهوری اسلامی ایران را فراموش نخواهد کرد، 
گفت: سوریه بر استمرار روابط پایدار و قدرتمندی که رهبران 
۲ ملت آن را ایجاد کرده اند،  تاکید دارد و در این مسیر، خون 
شهید حاج قاسم سلیمانی ضامن پیوند عمیق روابط ۲ ملت است 
و معتقدیم شهید سلیمانی متعلق به همه ما است و فداکاری 

شهیدان مان را فراموش نخواهیم کرد.

دیدار وزیر خارجه سوریه و مشاور امنیت ملی امارات با رئیس جمهور

رئیسی: حضور صهیونیست ها فتنه  انگیز است
دعوت رسمی از رئیسی برای سفر به امارات

گروه سیاس�ی: دانشگاه شهید بهش��تی دیروز در آستانه روز 
دانش��جو میزبان رئیس مجلس شورای اس��لامی بود. در این 
دیدار صمیمی که نمایندگان تشکل های دانشجویی نیز حضور 
داشتند و به بیان نظرات و پرسش های شان از محمدباقر قالیباف 
پرداختند، رئیس قوه مقننه هوشمندس��ازی، شفاف سازی و 

مردمی سازی امور را شرط تحول در اداره کشور خواند. 
قالیباف در ابتدای این جلس��ه به س��والات مطرح شده از 
سوی نمایندگان تشکل های دانشجویی اشاره کرد و در پاسخ 
به آنها اظهار داش��ت: تح��ول در حکمرانی بزرگ ترین چالش 
امروز ما است و در ۲۰ سال گذشته در جلسات مختلف به این 
مسأله اشاره کرده ام. وی با بیان اینکه در حوزه حکمت عملی 
و حکمرانی کارنامه قابل دفاعی نداریم و یکی از مشکلات آن 
عدم شایسته گزینی است، به نقد مطرح شده از سوی نمایندگان 
تشکل های دانشجویی درباره انتخاب اکثر مدیران کشور از یک 
دانشگاه خاص اشاره و تصریح کرد: قطعا همه نخبگان کشور 
الزاما در یک دانشگاه نیستند. رئیس مجلس شورای اسلامی با 
تاکید بر اینکه راه حل مسأله حکمرانی در دانشگاه است، گفت: 
بعد از جنگ ارتباطم با دانشگاه قطع نشده و معتقدم دانشگاه 
محل طرح مسأله و فهم آن و برنامه ریزی برای حل آن است و 
محیط اجرایی محل حل مسأله نیست. قالیباف در ادامه با بیان 
اینکه هوشمندسازی، شفاف سازی و مردمی سازی امور شرط 
تحول در اداره کشور است، خاطرنشان کرد: در مجلس شورای 
اسلامی شرایطی را فراهم کرده ایم تا همه نخبگان در جریان آنچه 
در کمیسیون ها و اجزای آنها می گذرد به صورت سیستمی قرار 
گیرند. وی در ادامه درباره موضوع مطرح شده از سوی یکی از 
دانشجویان درباره شائبه وکیل الدوله شدن نمایندگان تأکید کرد: 
مجلس نباید وکیل الدوله شود؛ نقد وارد است و نباید در مجلس 
بیانیه امضا و منتشر می شد که مثلا قالیباف یا آقای رئیسی برای 
ریاست جمهوری بیایند. رئیس مجلس شورای اسلامی تصریح 
کرد: این اقدام اشتباه بود و به همین خاطر اجازه ندادم آن نامه 

از تریبون مجلس قرائت شود. 
قالیباف همچنین درباره فعال بودن یا نبودن برخی نمایندگان 
گفت: نماینده ای که ده ها طرح ارائه می دهد لزوما فعال نیست، 
امروز بیش از ۷۰۰ طرح و لایحه در مجلس در صف انتظار داریم؛ 
مگر ما چقدر زمان داریم که به همه اینها برسیم؟ وی اضافه 
کرد: من تنها یک طرح را امضا کرده ام و آن هم طرح شفافیت 
آرای نمایندگان بوده که در حال انجام است و دو شوری شدن 
آن هم برای این بوده که پخته تر و دقیق تر شود. رئیس مجلس 
شورای اسلامی با تاکید بر اینکه شفافیت فقط منحصر به مجلس 
نیست و همه جا باید شفاف شود، تصریح کرد: مطمئن باشید 

طرح شفافیت را دنبال می کنیم و به نتیجه می رسانیم. 
جلس�ات کمیسیون طرح حمایت از حقوق کاربران فضای  ■

مجازی، علنی خواهد بود
قالیباف در ادامه درباره انتقاد دانشجویان از طرح نمایندگان 
درب��اره حمایت از حقوق کاربران فض��ای مجازی گفت: در 
نخستین کمیس��یون ویژه این طرح تاکید کردم مذاکرات 
کمیسیون باید به صورت علنی از لایو اینستاگرام و صداوسیما 
پخش شود؛ همچنین تاکید کردم همه ذی نفعان درباره آن نظر 
بدهند و همین باعث شد طرح برای یک ماه به مرکز پژوهش ها 

برگردد تا اشکالات آن برطرف شود. وی با بیان اینکه مطمئن 
باشید در مجلس به دنبال فیلتر کردن فضای مجازی نیستیم، 
گفت: برخی کسانی که در حوزه نرم افزارها کار می کردند تا 
صحبت از طرح صیانت از حقوق کاربران فضای مجازی شد، 
به امارات و ترکیه رفتند چون فکر می کردند فضای مجازی 

بسته می شود، در حالی که اینها توطئه دشمن بود. 
قالیباف همچنین بیان کرد: در شرایط فعلی نیز به عنوان 
یک رزمنده و با قول رزمندگی باور دارم که با یک برنامه 5 
س��اله می توان به ثبات اقتصادی با وجود شرایط تحریم در 

کشور برسیم. 
قالیباف در ادامه به قوانین خوبی که در این دوره به تصویب 
رسیده است، اشاره کرد و گفت: قانون اقدام راهبردی از گام های 
خوب مجلس بوده است، ما برای یکبار با زبان دیپلماسی و 
از جنس پارلمانی حرفی را زدیم و قانونی را وضع کردیم که 
موجب ایجاد فرصت هایی برای دولت شد، هر چند دولت قبل 

فرصت سوزی هایی کرد. 
رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به برنامه هفتم توسعه 
که در آینده نزدیک به مجلس تحویل داده می شود، گفت: ما 
در برنامه هفتم توسعه باید همین مسائل را دنبال کنیم، در 
جلسه با هیأت دولت نیز تأکید کردم باید برنامه ای عملیاتی 
تنظیم کنیم تا مردم، ما و سایر دستگاه ها تکالیف مان را بدانیم. 
وی تصریح کرد: ما باید فهم مشترک در حل مسائل پیدا 
کنیم و همچنین به فهم مش��ترک درب��اره نحوه اجرای آن 
دست یابیم تا بتوانیم ۳ چالش اولویت دار را یعنی جمعیت 
به معنای موالید، مهاجرت و اختلاف طبقاتی، آب و اقتصاد 

را حل و فصل کنیم. 
قالیباف ادامه داد: منظور از رفع چالش های حوزه اقتصاد 
این است که دولت بیشتر از دخلش خرج نکند، چرا که در 
غیر این صورت شاهد آغاز برداشت از جیب مردم برای هزینه 
دولت خواهیم بود و نتیجه آن فشار به بانک ها، سوءاستفاده 

بانک ها و در نهایت نقدینگی می شود. 
رئیس مجلس در ادامه به نکته مطرح شده از سوی نماینده 
یکی از تش��کل ها درباره فهرست انتخابات تهران در مجلس 
یازدهم و شائبه های رانت و دخالت پدرخوانده ها اشاره کرد و 
افزود:  همان زمان هم به مردم گفتم حتما افراد شایسته تری 
نس��بت به افراد موجود در این لیس��ت وجود دارند و حتما 
شایسته سالاری در این لیست نبوده اما تاکید کردم متعهدم 
با همین لیست کارها را به درستی در مجلس انجام دهم. وی 
تأکید کرد: اگر مسائلی مثل تحول در حکمرانی را حل نکنیم، 
ممکن است مردم دوباره با نصاب کمتری پای صندوق های 
رأی بیایند. رئیس مجلس ش��ورای اسلامی در ادامه با بیان 
اینکه قانون هیات نظارت بر رفتار نمایندگان اصلاح می شود، 
به سوالات مطرح شده درباره ماجرای علی اصغر عنابستانی، 
نماینده مردم سبزوار و برخورد وی با سرباز راهور پاسخ داد 
و اظهار داش��ت: معتقدم در ای��ن باره هیات نظارت بر رفتار 
نمایندگان باید محکم تر پیگیری می کرد اما مامور قانون هم 
نباید خلاف قانون عمل کند. قالیباف افزود: آقای عنابستانی 
در این ماجرا به سرباز سیلی نزده و فقط او را هل داده بود، 
بنابراین نباید هر آنچه در فضای مجازی مطرح می شود را تکرار 
کنیم. وی خاطرنشان کرد: البته در دوره قبل نماینده ای به 
گمرک رفت و تخلفی مرتکب شد و از او پشتیبانی شد اما در 
این دوره هیات نظارت بر رفتار نمایندگان به این نتیجه رسید 

که باید پرونده به دادگاه برود. 
از وقتی وارد سیاس�ت ش�دم، کارنامه گذشته ام را هم زیر  ■

سوال بردند
قالیباف در بخش پایانی سخنان خود با بیان اینکه تا وقتی 
در نیروهای مسلح و ناجا بودم، از نظر خیلی ها رزمنده حساب 
می شدم و با من درددل هم می کردند، گفت: اما از وقتی وارد 
سیاست شدم همان کارنامه گذشته ما را هم زیر سوال می برند؛ 
اینجاست که باید گفت انصاف خوب چیزی است. رئیس مجلس 
شورای اسلامی اظهار داشت: در ۱۲ سال حضور در شهرداری 
تهران هم تحریم خارجی بودیم و هم تحریم ۳ دولت؛ ۲ دولت 
آق��ای احمدی نژاد و دول��ت اول آقای روحانی هیچ کمکی به 
شهرداری نکردند. وی گفت: در شهرداری جوان گرایی کردیم 
اما می گفتند قالیباف عرضه ندارد با بزرگ ترها کار کند و بچه ها 

را دور خودش جمع کرده است. 
همچنی��ن حجت  الاس��لام و المس��لمین غلامحس��ین 
محسنی اژه ای، رئیس قوه  قضائیه همزمان با ایام روز دانشجو 
دیداری چند ساعته با دانشجویان داشت که در فضایی صمیمی 

و صریح برگزار شد. 
در این جلس��ه نمایندگانی از بس��یج دانشجویی، جامعه 
اسلامی دانشجویان، دانشجویان مستقل، دفتر تحکیم وحدت، 
جنبش عدالتخواه دانشجویی، انجمن اسلامی، دانشگاه آزاد 
اسلامی، دانشگاه علوم قضایی و گروه های جهادی دانشجویی 

حضور داشته و به بیان نقطه نظرات خود پرداختند. 
در ابت��دای این دیدار نیز حجت الاس��لام والمس��لمین 
محس��نی اژه ای به بیان مطالبی در اهمیت حرکت پیشرو و 
مطالبه گرایانه جنبش دانشجویی در مسیر آرمان ها و اهداف 

انقلاب اسلامی پرداخت. 

قالیباف در جمع دانشجویان دانشگاه شهید بهشتی: طرح شفافیت را تا رسیدن به نتیجه دنبال می کنیم

در دانشگاه صریح 
قالیباف: نباید در مجلس بیانیه امضا می شد که قالیباف یا رئیسی برای ریاست جمهوری بیایند

    معاون اول رئیس جمهور: دانشجویان به  دولت بیایند     
معاون اول رئیس جمهور در جلسه با دانشجویان در حوزه مسائل اقتصادی و زیربنایی کشور که به مناسبت 16 آذر روز دانشجو 
انجام شد، مشارکت و بهره گیری از نظرات دانشجویان و نخبگان اقتصادی در تدوین لوایح و بودجه کشور را از اولویت های دولت 
برشمرد و تاکید کرد: دولت سیزدهم به دنبال این است با بهره گیری و جمع بندی نهایی نظرات کارشناسی دانشجویان، لوایح 
مورد نظر خود از جمله لایحه بودجه سال آینده را تقدیم مجلس شورای اسلامی کند. محمد مخبر با اشاره به مزیت بزرگ 
کشور در زمینه برخورداری از جوانان تحصیلکرده و نخبه و همچنین اهمیت توجه به اقتصاد دیجیتال برای رسیدن به درآمد 
پایدار در کشور، تصریح کرد: در زمینه اقتصاد دیجیتال با وجود جوانان فعال و نخبه، از دنیا عقب نیستیم و چنین نیروهایی 
برای کشور یک مزیت بزرگ هستند که دولت قطعا در ادامه کار خود از چنین ظرفیتی بخوبی استفاده می کند. وی همچنین در 
این جلسه با اشاره به یکی از دغدغه های دانشجویان مبنی بر عدم اجرای درست قانون هدفمندی یارانه ها در کشور تاکید کرد: 
باید مجلس و دولت کمر همت ببندند و قانون هدفمندی یارانه ها بدرستی در کشور اجرا شود و این تصمیم و اقدام می تواند در 
آینده به نفع مردم و کشور تمام شود. معاون اول رئیس جمهور همچنین با اشاره به یکی از نگرانی های دانشجویان درباره عدم 
توجه به فرمایشات مقام معظم رهبری در زمینه اقتصاد مقاومتی و نبود یک فرماندهی متمرکز در این زمینه برای پیاده سازی 
منویات معظم له، تصریح کرد: ان شاءالله این بخش هم بزودی فعال می شود، چرا که دولت خود را مقید به اجرای اقتصاد مقاومتی 
می داند. وی در بخشی از سخنان خود از دانشجویان خواست دغدغه ها و مسائل اصلی کشور را احصا و با تشکیل هسته های 

مشاوره ای و تخصصی به دولت کمک کنند. 

گروه سیاس�ی: پیش��رفت هس��ته ای ایران بدل به یک کابوس 
شبانه روزی در سرزمین های اشغالی شده است و هیچ گزینه ای 
جز لفاظی و تهدیدات بدون پشتوانه برای مقامات این رژیم باقی 

نگذاشته است. 
به گزارش »وطن امروز«، دور جدید مذاکرات وین برای تعیین 
وضعیت برنامه جامع اقدام مشترک- برجام- در شرایطی آغاز شده 
که با شتاب بخشی به توسعه برنامه هسته ای از سوی ایران تنها 
دغدغه صهیونیست ها توقف غنی سازی ایران انتظار آنها در این 
باره از طرف غربی در مذاکرات است. شرایط فعلی به حدی برای 
صهیونیست ها بغرنج است که آنها که هیچ گزینه ای برای فشار 
بر ایران در اختیار واشنگتن نمی بینند، اخیرا پالس های زیادی در 
موافقت با احیای برجام و بازگشت آمریکا به توافق صادر کرده اند. 
بر این اساس »نفتالی بنت« نخست وزیر رژیم صهیونیستی روز 
یکشنبه گفت قدرت های جهانی باید تهران را تحت فشار بگذارند 
تا غنی س��ازی اورانیوم خود را قبل از ازسرگیری دور دیگری از 
مذاکرات در وین متوقف کند. بنت در جلسه کابینه خود گفت: 
من از هر کشوری که در وین با ایران مذاکره می کند، می خواهم 
موضع محکمی اتخاذ کند و به ایران بفهماند نمی تواند همزمان هم 

غنی سازی اورانیوم انجام دهد و هم مذاکره کند. نخست وزیر رژیم 
صهیونیستی افزود: هدف ما این است از پنجره فرصتی که بین 
دورها باز شده استفاده کنیم تا به دوستان خود در ایالات متحده 
بگوییم »دقیقا زمان استفاده از ابزاری متفاوت در برابر تاخت و 
تاز ایران در حوزه غنی سازی است«. بنت در ادامه تهران را متهم 
کرد رویکردی تهاجمی و قلدرمآبانه برای »باج خواهی« از آمریکا به 
منظور برداشتن تحریم های موجود اتخاذ کرده تا به ادعای او بتواند 
از طریق پیگیری غنی سازی اورانیوم، »فعالیت های تروریستی 
جهانی« خود را تأمین مالی کند. این مواردی است که »دیوید 
بارنیا« رئیس س��ازمان جاسوسی »موساد« را هم برای بحث با 
مقام های ارشد دولت »جو بایدن« رئیس جمهوری آمریکا، راهی 
واشنگتن کرده است. »هاآرتص« در این باره گزارش کرد بارنیا 
در صدد است در سفر به واشنگتن، مقام های آمریکایی را ترغیب 
کند به دنبال توافق موقت که ایران را ملزم به پایبندی کامل به 
تعهدات برجامی اش نمی کند، نباشند و در عوض به دنبال جلب 

حمایت جامعه بین الملل برای تشدید تحریم های ایران باشند. 
با این وجود »ایهود باراک« نخست وزیر سابق رژیم صهیونیستی 
از رویکرد »نفتالی بنت« نخس��ت وزیر کنونی این رژیم در قبال 

ایران و آمریکا انتقاد کرد. وی در یادداشتی  در روزنامه »یدیعوت 
آحارانوت« نوشت: »بنیامین نتانیاهو« نخست وزیر سابق نیز در 
فراهم کردن طرح جایگزین در صورت شکس��ت دیپلماسی با 
ایران ناکام بود. وی در ادامه مقاله خود مدعی شد ایران تنها چند 
ماه با آستانه هسته ای فاصله داشته و بنت تنها به لفاظی علیه 
ایران می پردازد. باراک گفت: »اسرائیل باید بهترین را در بدترین 
ش��رایط اتخاذ کرده و ضرورتی فوری برای همکاری قدرتمند با 
واش��نگتن برای دستیابی به اهداف مشترک نظیر جلوگیری از 
تبدیل شدن ایران به کشوری در آستانه هسته ای وجود دارد«. 
نخس��ت وزیر اسبق رژیم صهیونیستی گفت: »هیچ زمانی برای 
اختلافات آشکار و بازی مقصرنمایی دوجانبه وجود ندارد«. وی 
گفت: »گستاخی و لفاظی های تو خالی، راهی برای ادامه نبوده 
و تنها اسرائیل را ضعیف تر کرده و توانایی اش برای دفاع از خود 

را به حداقل می رساند«.
پیش از این هم »ایهود اولمرت« نخس��ت وزیر اس��بق رژیم 
صهیونیستی در یک سخنرانی، هدف لفاظی مقامات این رژیم 
علیه ایران را فاش کرد. اولمرت در سخنانش گفت تمام آمادگی ها 
و اقداماتی که اس��رائیل مدعی است برای حمله به ایران انجام 

می دهد با هدف ترساندن آمریکایی ها به جای ایجاد قابلیت هایی 
برای آسیب رساندن به برنامه هسته ای تهران است. مقام سابق 
رژیم صهیونیستی گفت  اسرائیل هرگز به تاسیسات هسته ای ایران 
حمله نخواهد کرد و وی از ۱۰ سال پیش به این نتیجه رسیده 
که تخصیص بودجه و آماده سازی ارتش برای حمله به تاسیسات 

هسته ای ایران، تنها هدر دادن میلیاردها دلار است. 
مواضع ضدو نقیض سران صهیونیست در حالی است که وزیر 
جنگ رژیم صهیونیستی با درک اینکه در حال حاضر گزینه ای 
علیه ای��ران وجود ندارد، از مذاکرات برجامی حمایت کرد. بنی 
گانتس در واکنش به از سرگیری مذاکرات ایران و ۱+4 در پیامی 
توئیتری نوشت: »ما با مذاکرات مخالف نیستیم اما نباید به بدنامان 
کمک کنیم«. گانتس در ادامه پیام توئیتری خود نوشت: »این 
روزها، اسرائیلی ها در حال اشتراک اطلاعاتی با دوستان شان در 
سراسر جهان هستند که پیشروی ایران ]در برنامه هسته ای ایران[ 
را نشان می دهد که در تضاد با توافق کنونی ایران با کشورهای 
اروپایی است«. گانتس چند ماه قبل هم در گفت وگو با نشریه 
فارن پالیسی آمریکا اعلام کرده بود تل آویو آماده است بازگشت 

آمریکا به برجام را بپذیرد.

ایهود باراک، نخست وزیر اسبق رژیم صهیونیستی: گستاخی و تهدید های تو خالی علیه ایران تنها اسرائیل را ضعیف تر می کند

لفاظی و دیگر هیچ


